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Geacht college,

Hierbij tekenen wij bezwaar aan tegen het besluit van de gemeente om de ijsbaan van

Schagen on Ice in december 2024 na tien jaar te verplaatsen naar het midden van de markt

waardoor een doorgang van het verkeer naar de Gedempte Gracht gedurende zeven weken

wordt belemmerd én waarbij 29 parkeerplaatsen tijdelijk vervallen, zoals geformuleerd in

voorliggend ‘Verkeersbesluit in verband met evenement Schagen on Ice’ d.d. 30 september

2024. Wij benadrukken dat wij voor een aantrekkelijk en bruisend Schagen zijn mét de

promotionele waarde van de ijsbaan, maar wij maken bezwaar omdat de verplaatsing een

fors risico voor de winkeliers betekent.

Gezamenlijk vertegenwoordigen wij o.a. de ondernemers zoals in bijgevoegde lijs in de

branches detailhandel en horeca, Winkeliersvereniging en Makadocentrum. Tevens worden

wij bijgestaan door Lokaal Retailbelang (Lokaal Retailbelang is een samenwerkingsverband

van brancheorganisaties – waaronder ANKO, Koninklijke INretail en Vakcentrum - vallende

onder de Nationale Winkelraad van MKB Nederland). Onze belangrijkste zorg betreft de

levensvatbaarheid en vitaliteit van het centrum veroorzaakt door gebrek aan doorvertaling

van ruimtelijk-economische effecten. Dit lichten wij graag verder toe.



Beleid detailhandel en centrum:

Zoals uit Koopstromenonderzoek 2021 factsheet Centrum Schagen blijkt (zie

https://www.kso2021.nl/downloads/factsheets/KSO2021-factsheet_Schagen_Centrum%20S

chagen.pdf) is er een sterk verband tussen de retailfunctie van het centrum en bezoekers die

parkeren. De bezoekers van Schagen komen in meerderheid met de auto. Dit gegeven

onderschrijft de regio functie (Schagen marktstad) die het centrum van Schagen al eeuwen

heeft.

Kortom, met het gedurende zeven weken gedeeltelijk afsluiten van het centrum én weghalen

van 29 parkeerplaatsen tijdens de drukke decembermaand worden de voornoemde

ondernemers onevenredig benadeeld. Immers, bij te weinig parkeermogelijkheden en bij het

niet goed kunnen bereiken van de winkels wijken autobezoekers uit naar o.a. Anna

Paulowna, Alkmaar. In het oosten naar Middenmeer. En in het Zuiden naar Heerhugowaard.

Geen urgentie, geen probleem

Wij zijn zeker voor een bruisend centrum en verbetering van de aantrekkelijkheid van

Schagen via de ijsbaan. Dat kan volgens ons inziens prima via de huidige plaats van de

ijsbaan. De positie van de ijsbaan zoals deze al tien jaar was op de markt vormt geen

probleem voor de doorgang naar het oude centrum en er gaan weinig parkeerplaatsen

verloren. De urgentie om de ijsbaan te verplaatsen ontbreekt.

Uw college voert als argument de veiligheid aan maar wij hebben geen bewijs dat de oude

positie onveilig zou zijn. Er zijn zover wij hebben kunnen nagaan geen ongelukken gebeurd.

En ook is er geen bewijs dat de nieuwe positie midden op de markt met versmalde doorgang

voor fietsers en wandelend publiek, veiliger zou zijn.

Kortom, er is geen urgentie en geen probleem, waardoor de oude ijsbaan op deze grond dít

jaar al zou moeten verplaatsen.

Ruimtelijk economische effecten

Onze ondernemers hebben wel een probleem als gevolg van uw verkeersbesluit. Niet alleen

door de wegafsluiting, maar ook door het verdwijnen van 29 parkeerplaatsen alsook door de

periode van zeven weken in de drukste periode van het jaar waarin omzet gedraaid moet

worden die het jaar goed maakt.

Door de toegankelijkheid naar de winkels in Schagen te verminderen zullen winkeliers in hun

belangrijkste maand van het jaar omzet verlies lijden. Hier mag niet lichtzinnig over gedacht

worden! Ondernemers staan nog altijd onder gigantische druk bijvoorbeeld door een tekort

aan personeel, oplopende kosten door inflatie, gestegen huren, hoge energie lasten. Zij

hebben reeds een verhoogde schuldpositie als gevolg van de coronacrisis.

https://www.kso2021.nl/downloads/factsheets/KSO2021-factsheet_Schagen_Centrum%20Schagen.pdf
https://www.kso2021.nl/downloads/factsheets/KSO2021-factsheet_Schagen_Centrum%20Schagen.pdf


Voorliggend verkeersbesluit is een groot risico voor de levensvatbaarheid en vitaliteit van het

centrum, want door de bereikbaarheid en bezoekersaantallen te verminderen wordt het

risico voor ondernemers om de hoognodige omzet om overeind te blijven onnodig en veel te

groot, met leegstand tot gevolg en verslechtering van de leefbaarheid van Schagen.

Voeg de economische kant van dit verhaal voor de retail toe

Winkeliers ondersteunen ruimhartig alle activiteiten die op de markt plaatsvinden en door de

horeca worden georganiseerd, ook al betekent dit voor de winkels verminderde toegang. In

de zomers zijn er verruimde terrassen voor de horeca geweest die ook de toegang tot de

winkels verminderden. De winkeliers zien de toegevoegde waarde van activiteiten in Schagen

en willen hier ook aan meewerken ook al bemerken ze tijdens deze activiteiten omzetverlies.

Maar let op! In december en gedurende zeven weken de toegang tot de winkels verminderen

qua bereikbaarheid en aantal parkeerplaatsen betekent de doodslag voor vele winkels. In

deze verkoopmaand kunnen winkeliers zich simpelweg geen omzetverlies permitteren.

Neem geen risico! Kom beslagen ten ijs voordat de nieuwe locatie wordt gepland. Ga eerst

voor de oude locatie, want nu is onduidelijk:

1. Wat is het economisch effect voor de retail door wijziging van de locatie van de

nieuwe ijsbaan en daardoor de bereikbaarheid en parkeren in het centrum?

2. Hoe waarborg je autobereikbaarheid, economisch gezien voor de retail?

3. Hoe meet je economische effecten. Operationaliseer dit.

Samenvattend constateren wij als Winkeliersvereniging Schagen;

● dat de positie van de oude ijsbaan juist was.

● dat er geen urgentie of probleem aanwezig is waarom de noodzaak bestaat voor een

nieuwe positie middenin op de Markt.

● dat deze nieuwe beoogde positionering van de ijsbaan een gigantisch toegenomen en

onnodige druk op de winkeliers creëert, met alle gevolgen van dien gezien genoemde

punten.

Wij verzoeken het college van burgemeester en wethouders van gemeente Schagen derhalve

om voorliggend besluit in te trekken en daarmee het risico voor de levensvatbaarheid en

vitaliteit van het centrum weg te nemen.

Wij stellen voor:

1. Doe eerst onderzoek naar de economische effecten voor de retailkant bij wijzigingen

in bereikbaarheid en parkeren in het centrum als gevolg van de nieuw te plannen

ijsbaan.



Onderbouw hierbij de urgentie en noodzaak voor de nieuwe locatie. Nu ontbreekt

dat, ook betreft de veiligheid.

De effecten voor het milieu kunnen hierin worden meegenomen. Een grotere ijsbaan

zal meer energie nodig hebben, met alle gevolgen van dien. (In een tijd waarin

winkeliers wordt gevraagd i.v.m. het milieu de deuren gesloten te houden)

In dit onderzoek kunnen ook de winkeliers en hun omzetverlies worden

meegenomen.

2. Zet als gemeente in op samenwerking en participatie. Nu worden wij niet gehoord.

Pas op 30 sept. jl. is de Winkeliersvereniging geïnformeerd over dit voorgenomen

besluit. Het mag niet zo zijn dat uw gemeente ons en onze achterban in de kou zet

door uw besluit!

Wij stellen voor om hiervoor in te zetten op professioneel centrummanagement. Geef de

betrokken partijen bij het centrum (horeca, de initiatiefnemer van de ijsbaan

Makadocentrum en ons) hiervoor de ruimte die wij verdienen. Wij vertrouwen erop dat de

gemeente Schagen ook de situatie wil creëren waarin we gezamenlijk zorgen voor een vitaal

en aantrekkelijk centrum, waarbij we elkaar versterken in plaats van bestrijden. Misschien in

eerste instantie niet optimaal voor de horeca en ijsbaan, maar per saldo op de lange duur

beter voor ons allen!

Wij stellen dan ook voor – zowel voor het onderzoek, als voor het argument van

samenwerking en participatie - de nieuwe locatie een jaar uit te stellen. Voordeel is dat niet

alleen gedegen onderzoek verricht kan worden. Maar dat u alle partijen ook helpt om uit

deze patstelling te komen via professionele samenwerking via centrummanagement.

Het getuigt van goed bestuur wanneer u onze leden, die mede het hart van Schagen vormen,

niet over slaat, maar inzet op samenwerking en participatie.

Samen met ons bestuur,, alsook met Lokaal Retailbelang (in de persoon van beleidsadviseur

David Lansen) bieden wij u graag aan om hier zo snel mogelijk over in gesprek te gaan,

In afwachting van uw reactie,

Met vriendelijke groet,

Namens Winkeliersvereniging Schagen

Willem-Jan Stam (voorzitter)

Bijgevoegd; lijst met handtekeningen van ondernemers die tegen de nieuwe locatie van de

ijsbaan zijn en factsheet Schagen.


